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REVISTA PRESEI 
 

 Preşedintele Sanitas: Încercăm să găsim soluţii în privinţa OUG 114 
Preşedintele Sanitas, Leonard Bărăscu, a declarat joi, după întâlnirea cu ministrul Sănătăţii, Sorina Pintea, privind 
impactul Ordonanţei de urgenţă 114/2018 asupra veniturilor salariale ale personalului medical şi auxiliar, că sunt 
probleme în continuare şi speră că acestea vor fi rezolvate într-o întâlnire cu premierul Viorica Dăncilă, 
potrivit agerpres.ro. 
"Sunt probleme în continuare, mai aşteptăm. În schimb, mai avem o promisiune pentru săptămâna cealaltă (27-
28 ianuarie - n.r), o întâlnire cu doamna premier şi cu cei care au participat la această OUG 114. Încercăm în 
continuare să găsim soluţii. (...) Numai după întâlnirea cu premierul cred că putem să avem soluţii concrete cu cei 
care au iniţiat OUG 114 - ce a fost în capul lor, şi de ce se îngheaţă anumite sporuri, salarii şi de ce la ele, la cele 
din 2018, există această raportare", a declarat Bărăscu, la finalul întâlnirii de la Ministerul Sănătăţii. 
Potrivit liderului Sanitas, există speranţe că revendicările vor fi rezolvate. "Speranţe avem, pentru că nu se poate 
altfel şi nu e bine pentru niciuna dintre părţi. (...) Dacă se va întâmpla ceea ce este acolo, un scandal monstru va 
fi", a spus Bărăscu. 
La rândul său, vicepreşedintele Federaţiei Solidaritatea Sanitară, Gabriel Predica, a explicat că sunt două 
perspective de modificare a OUG, ori prin altă ordonanţă de urgenţă ori prin procedură parlamentară. 
"Au fost două tipuri de discuţii - discuţiile tehnice legate de ceea ce putem obţine prin interpretarea prevederilor 
actuale ale ordonanţei. Noi suntem convinşi că avem dreptate în anumite chestiuni, spre exemplu, cea legată de 
modalitatea în care se aplică această creştere pentru cei care beneficiază de creşterea salariului de bază; iniţial, 
aplicăm salariul minim pe economie şi ulterior îi dăm pătrimea corespunzătoare. Deci, au fost discuţii tehnice de 
ceea ce putem obţine la momentul actual aşa cum arată ordonanţa. Partea a doua (a discuţiilor - n.r.) ţine de ceea 
ce ne dorim să obţinem odată cu modificarea ordonanţei şi sunt două perspective de modificare: ori printr-o altă 
ordonanţă de urgenţă ori la momentul la care aceasta intră în procedura parlamentară de adoptare prin lege. 
Vom vedea la discuţiile ulterioare care va fi modalitatea prin care vom reuşi să obţinem ceea ce ne dorim, adică 
aplicarea sporurilor la salariile de bază actuale pentru toate categoriile de personal - asta este o solicitare 
esenţială - şi cea de a doua solicitare este ca niciunul dintre salariaţi să nu intre într-o formă sau alta pe o zonă de 
pierdere salarială raportată la decembrie 2018", a afirmat Predica. 
Aplicarea prevederilor Ordonanţei 114 nu duce la scăderi de venituri salariale ale personalului medical şi auxiliar, 
declara ministrul Sănătăţii, Sorina Pintea, săptămâna trecută. 
Ea spunea că s-a convenit cu sindicatele să se facă simulări pentru a vedea exact care sunt principalele 
nemulţumiri pe care le invocă sindicatele legate de prevederile ordonanţei şi afirma că vor exista runde de discuţii 
pentru a putea rezolva problemele care au apărut. 
Pintea a explicat atunci că tariful orar pentru nivelul gărzilor se calculează la nivelul salariului de bază din ianuarie 
2018, rămânând la acelaşi nivel, înainte de majorare. "Gărzile şi sporurile care se aplică la salariile de bază şi 
sporurile de condiţii rămân îngheţate la nivelul 2018, dar salariaţii cărora le rămân îngheţate sporurile beneficiază 
de majorările aferente Legii salarizării", a explicat ministrul pe 8 ianuarie. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 Negocierile cu sindicaliştii de la Complexul Energetic Oltenia s-au încheiat. Ce au obţinut minerii/ Ministerul 
Energiei anunţă că s-a reluat activitatea la toate carierele 
Negocierile dintre reprezentanţii Ministerului Energiei şi sindicaliştii din cadrul Complexului Energetic Oltenia se 
desfăşoară cu scandal, joi, discuţiile fiind reluate după ce părţile s-au înţeles, apoi, la redactarea documentului, în 
loc de 1.000 de lei net ar fi apărut 1.000 de lei brut. 
UPDATE:  Ministerul Energiei a anunţat joi seară că, începând cu ora 20.00, a fost reluată activitatea în toate 
carierele Complexului Energetic Oltenia (CEO). 
Anterior, Ministerul Energiei anunţase că în urma negocierilor desfăşurate la sediul Prefecturii Gorj între 
Ministerul Energiei, conducerea Complexului Energetic Oltenia şi sindicatele din cadrul CEO, minerii din cadrul 
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Complexului au început sa reia munca în carierele Roşia, Rovinari, Tismana, Jilţ Nord, Jilţ Sud, Lupoaia şi 
Husnicioara. În alte trei cariere minerii urmau să fie informaţi despre rezultatul negocierilor. 
Joi seară, Ministerul Energiei a transmis că a fost reluată activitatea în toate carierele. 
Preşedintele CEO, Sorin Boza, a declarat, joi, că în urma discuţiilor purtate, joi, de reprezentanţii Ministerului 
Energiei, conducerea CEO şi reprezentanţii sindicatelor, s-a stabilit un spor dpentru personalul muncitor din 
activitatea de producţie, mentenanţă, transport cărbune, de 1.000 de lei brut, respectiv 585 lei net, pentru 
conducători formaţiilor de lucru din activitatea de producţie, mentenanţă, transport cărbune va fi acordată o 
sumă de 700 de lei brut, respectiv 409 lei net, iar pentru personalul de conducere din activitatea de producţie, 
transport cărbune va fi acordată o sumă de 500 de lei brut, respectiv 292 lei net. 
De asemenea, vor fi acordate vouchere pentru vacanţă de 14.50 lei începând cu data de 1 mai 2019 şi prime de 
Paşti, prime de ziua meseriei, reprezentând un venit net de 330 de lei. 
„Administraţia se angajează să nu sancţioneze salariaţii, cu condiţiile recuperării timpului de lucru. Soluţiile găsite 
sunt în condiţiile reluării imediate a a activităţii”, a spus Boza. 
Ministrul Energiei, Anton Anton, a declarat că ştie că oameni sunt nemulţumiţi, dar consideră că soluţiile găsite 
sunt bune. 
„Am venit la Târgu Jiu pentru a restabili legătura dintre angajaţi şi conducerea companiei. Şi am venit având clar în 
minte un singur rol: rolul de garant. În urma discuţiilor au rezultat nişte soluţii şi eu garantez că se vor întâmpla. 
Nu există un dubiu şi sindicatele au apreciat acest lucru. Au avut acum câteva zile au avut temeri că una discutăm 
şi apoi nu se vor realiza. Totul se va întâmpla în condiţiile în care se va relua munca în cariere. Ştiu că oamenii sunt 
nemulţumiţi. Am reuşit şi am discutat astăzi, am asistat la discuţii, nu am intervenit, dar am asistat la aceste 
discuţii şi cred că soluţiile sunt avatajoase şi nu desfiinţează compania. Dacă nu reuşim să relumăm azi activitatea, 
mi-e tare greu să spun ce se va întâmpla”, a spus ministrul Anton Anton. 
La rândul său, secretarul de stat în Ministerul Energiei, Doru Vişan a spus că şi Complexul Energetic Oltenia are o 
obligaţie contractuală generată de contractele bilateral pe care le are, obligaţie contractuală care, dacă nu este 
îndeplinită, generează daune. 
„Ca atare, în toată această perioadă, Complexul Energetic Oltenia şi-a îndeplinit această obligaţie, a funcţionat şi a 
asigurat energia pe care o avea contractată. Oprirea blocului de la Rovinari a fost înlocuită tot în cadrul 
Complexului Energetic Oltenia cu alt grup de la Işalniţa. Oprirea celui de-al doilea grup de la Rovinari , dată de 
stocurile de cărbune, este compensată de pornirea unui bloc la Turceni. Dacă nu se începe lucrul, această 
companie are o mare problemă şi asta înseamnă conştientizarea de la domnul Boza, până la ultimul angajat, de la 
mine, de fapt, până la ultimul angajat. Că avem o problemă, şi ca atare, normalitatea înseamnă să începem lucrul. 
La această dată, Sistemul Energetic funcţionează fără nicio abatere”, a spus Vişan. 
În urma negocierilor, liderii de sindicat merg cu protocolul semnat la minerii care sunt în grevă de şase zile şi ei 
vor decide rdacă reiau sau nu activitatea. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Ministerul Energiei înceară să elimine taxa de 2% din cifra de afaceri pentru companiile pe cărbune 
Ministerul Energiei va încerca să elimine taxa de 2% din cifra de afaceri pentru companiile care produc energie pe 
bază de cărbune, a declarat joi la Târgu Jiu Anton Anton, ministrul Energiei. 
„Taxa de 2% pe cifra de afaceri ne vom strădui să o eliminăm pentru companiile care produc energie pe bază de 
cărbune, că sunt destul de împovărate şi aşa”, a spus Anton Anton, prezent la negocierile purtate între 
conducerea Complexului Energetic Oltenia şi minerii aflaţi în grevă. 
Companiile din energie şi gaze naturale trebuie să plătească ANRE o taxă de 2% din cifra de afaceri. Conform unei 
propuneri legislative ANRE, companiile vor trebui că comunice instituţiei, până la 20 februarie, cifra de afaceri 
estimată în anul precedent în vederea calculării taxei de 2%. 
Documentul prevede că plata se poate face în patru tranşe, trimestrial, dacă valoarea depăşeşte 5.000 de lei. 
Metodologia defineşte situaţiile în care companiile trebuie sau nu să plătească taxa, precum şi cum se percepe 
aceasta în unele situaţii speciale, cum ar fi întreruperea licenţei de acordate de ANRE în domenul energiei 
electrice sau al gazelor naturale, în cazul falimentului sau al preluării licenţei de un alt agent economic. 
(Sursa: Mediafax) 
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 Guvernul anunţă controale la Complexul Energetic Oltenia/ Dăncilă solicită informaţii de la SRI şi reproşează 
că i s-a adus la cunoştinţă cu întârziere 
Premierul Viorica Dăncilă a dispus, joi, un control la Complexul Energetic Oltenia pentru a verifica respectarea 
prevederilor legale privind regulile de guvernanţă corporativă, modului de stabilire şi acordare a drepturilor de 
natură salarială pentru personalul societăţii, anunţă Guvernul. 
UPDATE 13.10 Dăncilă: Nimeni se poate juca cu independenţa energetică. Mi s-a adus la cunoştinţă cu întârziere 
Premierul Viorica Dăncilă a reproşat joi întârzierea cu care a fost informată legat de situaţia de la Complexul 
Energetic Oltenia, spunând că aşteaptă o analiză şi nimeni nu se poate juca cu independenţa energetică a ţării. 
"Mi s-a adus la cunoştinţă ieri cu nepermisă şi suspectă întârziere situaţia de la Complexul Energetic Oltenia. Am 
analizat ce măsuri pot fi luate. Ne preocupă situaţia de la complex şi funcţionarea sistemului energetic. Am dispus 
următoarele măsuri: să fie prezentată de urgentă situaţie a stocurilor de cărbune comparativ cu anul trecut. O 
analiză detaliată a situaţiei minerilor, a veniturile şi a condiţiilor de lucru", a declarat Viorica Dăncilă, la începutul 
şedinţei de Guvern de joi. 
Corpul de Control al premierului s-a deplasat joi la Complexul Energetic Oltenia. 
"Corpul de control o să înceapă în această dimineaţă un control. Am solicitat ministrului Energiei să meargă la 
Târgu Jiu astăzi să discute cu oamenii şi să găsească soluţii. Am solicitat în această dimineaţă tuturor structurilor 
de siguranţă naţională informaţii legate de această situaţie extrem de gravă şi verificarea celor apărute în 
spaţiul public privind achiziţiile de energie la preţuri mari (...)Nimeni, absolut nimeni nu se poate juca cu 
independenţa enegetică a ţării", a mai spus premierul. 
Ministrul Energiei Anton Anton şi seretarul de stat Doru Vişan s-au întâlnit, joi, la sediul Prefecturii din Târgu Jiu cu 
minerii grevişti de la Complexul Energetic Oltenia, după reluarea grevei. 
Greva a agravat situaţia sistemului energetic naţional, în condiţiile în care CE Oltenia asigură în jur de o treime din 
necesarul de energie al România. În contextul în care minerii sunt în grevă de aproape o săptămână, stocurile de 
cărbune ale companiei s-au diminuat, unul din generatoare fiind oprit joi dimineaţă. România a important joi circa 
1500 de MW de electricitate. 
„Din dispoziţia doamnei Viorica Dăncilă, prim-ministrul Guvernului României, începând cu data de 17.01.2019, 
Corpul de control al primului-ministru a declanşat un control la societatea Complexul Energetic Oltenia - S.A.. 
Obiectivele controlului constau în verificarea respectării prevederilor legale privind regulile de guvernanţă 
corporativă, modului de stabilire şi acordare a drepturilor de natură salarială pentru personalul societăţii 
Complexul Energetic Oltenia - S.A., respectarea normelor de sănătate şi securitate în muncă la nivelul acestei 
entităţi, exploatarea resurselor minerale şi constituirea stocurilor, realizarea programelor anuale de investiţii şi 
dezvoltare”, a transmis Guvernul, într-un comunicat de presă remis, joi, MEDIAFAX. 
Potrivit sursei citate, corpul de control al premierului a mai efectuat acţiuni de control ce au vizat alte obiective, 
precum: 
„- încheierea de către societatea Complexul Energetic Oltenia S.A. a unui contract de transfer al activului Unităţii 
Miniere de Carieră Berbeşti către societatea Centrala Electrică de Termoficare Govora S.A. Râmnicu Vâlcea; 
- preluarea de către societatea Electrocentrale Grup S.A. a datoriei societăţii Termoelectrica S.A. faţă de 
societatea Complex Energetic Oltenia S.A; 
- respectarea de către societatea Complex Energetic Oltenia S.A. a prevederilor legale cu privire la angajarea şi 
plata cheltuielilor de sponsorizare şi a altor cheltuieli de finanţare a unor activităţi sportive”. 
Dintre acestea, anul trecut au fost finalizate două acţiuni de control ce au vizat primele două obiective enunţate 
mai sus, iar concluziile rezultate au fost comunicate instituţiilor abilitate. De asemenea, au fost sesizate organele 
de urmărire penală pentru verificări şi măsuri potrivit competenţelor, a mai transmis Executivul. 
Ministrul Energiei Anton Anton şi seretarul de stat Doru Vişan s-au întâlnit, joi, la sediul Prefecturii din Târgu Jiu cu 
minerii grevişti de la Complexul Energetic Oltenia, după reluarea grevei. 
Greva a agravat situaţia sistemului energetic naţional, în condiţiile în care CE Oltenia asigură în jur de o treime din 
necesarul de energie al România. În contextul în care minerii sunt în grevă de aproape o săptămână, stocurile de 
cărbune ale companiei s-au diminuat, unul din generatoare fiind oprit joi dimineaţă. România a important joi circa 
1500 de MW de electricitate. 
(Sursa: Mediafax) 
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 Ministerul Finanțelor pregătește o nouă REVOLUȚIE: se scoate la iveală profitul real al băncilor 
Ministerul Finanţelor are pregătită în sertar o nouă prevedere care va afecta sistemul bancar: provizioanele 
bancare nu vor mai fi deductibile fiscal decât în momentul în care se înregistrează o pierdere fie pe credit, fie pe 
un activ financiar, scrie, miercuri, Ziarul Financiar (ZF). 
Bancherii ştiu că la Finanţe se discută despre acest lucru şi se aşteaptă ca această măsură să iasă pe piaţă în 
următoarele săptămâni. 
În joc sunt provizioane bancare de 20 de miliarde de lei, care au fost constituite de bănci de-a lungul anilor fără ca 
pierderile să fie înregistrate. 
În acest moment, o bancă poate să înceapă să îşi constituie provizioane deductibile fiscal integral dacă consideră 
că un credit va avea probleme sau dacă un activ financiar are o valoare mai mică decât cea de achiziţie. 
Despre această nouă prevedere bancară a vorbit şi ministrul Finanţelor, Eugen Teodorovici. 
În cazul în care această prevedere va intra în vigoare, băncile vor fi nevoite să treacă provizioanele pe partea de 
venituri, ceea ce le va mări acum profitul, dar vor fi afectate ulterior atunci când un credit va sări în aer şi vor fi 
nevoite să înregistreze direct pierderea, dintr-o dată. 
De-a lungul anilor, BNR le-a solicitat băncilor să constituie provizioane pentru creditele cu probleme sau pentru 
modificările de preţuri la activele financiare. 
(Sursa: Ziarul Financiar) 
 

 Ministrul Economiei: Industria de apărare românească va fabrica o nouă armă de asalt în colaborare cu 
Beretta/ Când începe producţia 
Industria de apărare românească va fabrica o nouă armă de asalt, de ultimă generaţie, în colaborare cu compania 
Beretta, la standarde NATO, finalizarea contractului fiind prevăzută pentru vară, iar începerea producţiei în 
toamnă, a declarat joi ministrul Economiei, Nicolae Bădălău, la Antena 3. 
Arma va fi fabricată la Plopeni, fabrica fiind aleasă de partenerul italian, a precizat Bădălău, iar pentru început 
30% dintre componente vor fi fabricate pe plan local. 
Ministrul a vorbit de un plan de relansare a industriei de apărare din România, care a realizat în 2017 exporturi de 
120 de milioane de dolari. 
Un proiect inclus în acest plan este fabricarea pulberii la uzina specializată de la Făgăraş, în colaboare cu Pirochim 
Victoria. „În prezent importăm pulberea”, a precizat ministrul, care spune că urmează a fi construită la Făgăraş o 
fabrică de nitroceluloză, în următorii doi ani şi jumătate, cu credite bugetare, care va fi cea mai modernă din 
Europa. După începerea producţie de pulbere, aceasta va putea fi exportată, a adăugat Bădălău. 
Ministrul spune că industria de armament beneficiază de un context favorabil de piaţă, din cauza sancţiunilor 
aplicate Rusiei, iar printre clienţi se numără Statele Unite sau India. 
Bădălău a vorbit şi de modernizarea fabricii Metrom din Braşov, pentru a fabrica „muniţie NATO şi nu numai”. El a 
admis că valoarea exporturilor ar putea creşte în acest an la 150 de milioane de dolari, iar cu noua fabrică de 
pulbere acestea vor creşte şi mai mult. 
(Sursa: Antena 3) 
 

 Iohannis, scrisoare către Dăncilă în care explică de ce a refuzat numirile la Dezvoltare şi Transporturi/ Guvern: 
O să trimitem actele pentru a dovedi că miniştrii nu sunt condamnaţi penal 
Preşedintele Klaus Iohannis i-a transmis, joi, premierului Viorica Dăncilă o scrisoare în care explică de ce a refuzat 
numirile, precizând că documentaţia care însoţeşte propunerile de numire a Olguţei Vasilescu şi Mircea Drăghici 
la Dezvoltare şi Transporturi este incompletă. 
Şeful statului susţine că documentaţia e incompletă, certificatul de cazier judiciar fiind singurul document care 
atestă situaţia judiciară a unei persoane. 
”Reţinând că nici Constituţia şi nici legea nu stabilesc un regim derogatoriu pentru accederea în funcţia de 
membru al Guvernului cu privire la dovada îndeplinirii condiţiei prevăzute de Legea nr. 90/2001, respectiv aceea 
de a nu fi suferit condamnări penale, şi având în vedere dispoziţiile art. 2 din Legea nr. 290/2004 privind cazierul 
judiciar, potrivit cărora <în cazierul judiciar se ţine evidenţa persoanelor fizice şi a persoanelor juridice 
condamnate ori împotriva cărora s-au luat alte măsuri cu caracter penal sau administrativ conform Codului penal, 
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precum şi a celor faţă de care au fost dispuse măsuri procesual-penale>, certificatul de cazier judiciar fiind 
singurul document care atestă situaţia judiciară a unei persoane, constatând că documentaţia care însoţeşte 
propunerea (respectiv copia cărţii de identitate şi curriculum vitae actualizat) este incompletă, astfel încât nu se 
poate verifica îndeplinirea tuturor condiţiilor prevăzute de art. 105 din Constituţie şi de art. 2 din Legea nr. 
90/2001 pentru numirea în funcţia de membru al Guvernului, vă aduc la cunoştinţă că, în continuare, propunerile 
de numire în funcţia de membru al Guvernului nu fac dovada îndeplinirii tuturor condiţiilor de legalitate, astfel 
încât să li se poată da curs”, se arată în scrisoarea preşedintelui Iohannis adresată premierului Dăncilă. 
Potrivit şefului statului, legea prevede un regim juridic diferit pentru membrii Parlamentului şi pentru membrii 
Guvernului atât în ceea ce priveşte incompatibilităţile, cât şi în ceea ce priveşte condiţiile de exercitare a celor 
două funcţii de demnitate publică, numai persoana în cauză putând să declare pe propria răspundere că nu se află 
în unul dintre cazurile de incompatibilitate prevăzute de lege. 
Scrisoarea a fost trimisă ca urmare a adresei premierului Viorica Dăncilă nr. 5/105/10.01.2019, prin care a reiterat 
propunerea de numire în funcţia de viceprim-ministru, ministrul dezvoltării regionale şi administraţiei publice a 
Liei-Olguţa Vasilescu, respectiv de numire în funcţia de ministru al transporturilor a lui Mircea-Gheorghe Drăghici. 
Toni Greblă: O să trimitem preşedintelui actele pentru a dovedi că miniştrii nu sunt condamnaţi penal 
Guvernul îi va trimite încă o dată propunerile de numire în funcţiile de miniştri ale Liei Olguţa Vasilescu şi Mircea 
Drăghici, documentaţia urmând să conţină şi cazierele judiciare, a precizat pentru MEDIAFAX secretarul general al 
Executivului, Toni Greblă. 
”Formal, o să trimitem dlui preşedinte actele pentru a dovedi că miniştrii nu sunt condamnaţi penal, ceea ce este 
de notorietate publică. Această solicitare a preşedintelui, în lipsa unui text care impună că dosarul de candidatură 
trebuie să conţină următoarele aceste este o chestiune nelegală, pentru că înfrânge principiul nevinovăţiei. Toţi 
cetăţenii României, până la proba contrară, sunt consideraţi nevinovaţi, astfel încât nu trebuie să fac eu dovada că 
nu sunt condamnat. Trebuie să mi se facă dovada prin certificatul de cazier că am suferit o condamnare. Ulterior”, 
a declarat pentru MEDIAFAX secretarul general al Guvernului, Toni Greblă. 
El a mai spus că preşedintele Iohannis ar fi considerat că lipsa certificatului de cazier fiscal este întemeiat putea în 
virtutea colaborării loiale între instituţii si autorităţi să solicite completarea dosarului. 
”În 30 de ani, când eu cunosc bine funcţionarea statului român, niciodată la propunerile de numire în funcţia de 
ministru nu s-a depus niciun act, decât solicitarea pe care a făcut-o premierul”, a adăugat Toni Greblă. 
Preşedintele Klaus Iohannis a anunţat, luni, că va refuza a treia oară propunerile de miniştri, ultima variantă 
înaintată de premierul Viorica Dăncilă fiind Lia Olguţa Vasilescu pentru portofoliul Dezvoltării şi Mircea Drăghici la 
ministerul Transporturilor. 
Premierul Viorica Dăncilă a declarat, marţi seara, că sesizarea CCR este ”pasul” pe care trebuie să-l facă în urma 
refuzului preşedintelui Klaus Iohannis de a-i numi pe Lia Olguţa Vasilescu şi Mircea Drăghici la ministerele 
Dezvoltării şi Transporturilor, dar că decizia trebuie luată în coaliţie. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Lia Olguţa Vasilescu: Şi eu şi Mircea Drăghici suntem programaţi mâine la 14.00 la notar 
Lia Olguţa Vasilescu, respinsă din nou de preşedintele Klaus Iohannis pentru portofoliul de la Dezvoltare, a 
precizat că existenţa cazierului judiciar în cazul său a fost certificată prin semnătura premierului, precizând că 
vineri la 14.00 va merge alături de Mircea Drăghici la notar. 
"Am fost în trei guverne şi de trei ori am avut decret semnat de preşedintele Klaus Iohannis. Nu ştiu de ce plătim 
atâtea servicii pe care le are domnul preşedinte în subordine, bănuiesc că ar fi aflat. Eu i-am transmis cartea de 
identitate. Sunt cetăţean român, cu domiciliul în Craiova şi de asemenea am scos şi certificatul de cazier judiciar 
pe care l-am transmis Guvernului încă de acum o săptămână, nu s-a pus la dosarul transmis preşedintelui Klaus 
Iohannis, dar s-a certificat prin semnătura premierului că acesta există, se pare că nu o crede pe doamna prim-
ministru că există", a declarat Lia Olguţa Vasilescu, la România Tv. 
Fostul ministru al Muncii a anunţat că vineri se va prezenta la notar. 
"Am înţeles că îmi cere dovada că nu sunt incompatibilă. S-a transmis deja CV-ul meu, de fiecare dată se fac 
aceste verificări, eu am transmis CV-ul din care reieşea că nu am nicio incompatibilitate, sub semnătură, deci nu 
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aşa cum spune preşedintele şi mâine (vineri -n.r.) o să îi facem şi prin notar că dacă aşa se cere mai nou.. Şi eu şi 
Mircea Drăghici suntem programaţi mâine (vineri -n.r.) la 2 la notar", a completat Lia Olguţa Vasilescu. 
Preşedintele Klaus Iohannis i-a transmis, joi, premierului Viorica Dăncilă o scrisoare în care explică de ce a refuzat 
numirile, precizând că documentaţia care însoţeşte propunerile de numire a Olguţei Vasilescu şi Mircea Drăghici 
la Dezvoltare şi Transporturi este incompletă. Şeful statului susţine că documentaţia e incompletă, certificatul de 
cazier judiciar fiind singurul document care atestă situaţia judiciară a unei persoane. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 FSANP, către Tudorel Toader: Infracțiunea de comunicare de informații false se pedepsește cu închisoare de la 
1 la 5 ani 
Fără recursul compensatoriu, criminalul de la Mediaș ar fi fost liberat condiționat în luna mai 2019, afirmă 
Federația Sindicatelor din Administrația Națională a Penitenciarelor, într-un comunicat publicat vineri dimineață. 
Totodată, FSANP îl avertizează pe Tudorel Toader, ministrul justiției, că infracțiunea de comunicare de informații 
false se pedepsește cu închisoare de la 1 la 5 ani. 
Federația Sindicatelor din Administrația Națională a Penitenciarelor îl avertizează pe Tudorel Toader că 
infracțiunea de comunicare de informații false se pedepsește cu închisoare de la 1 la 5 ani. Foto: George 
Călin/Inquam Photos 
„În data de 16 ianuarie 2019, Tudorel Toader - încă ministru al justiției - informa opinia publică despre faptul 
că "autorul crimei de la Mediaș nu face parte din categoria celor care au beneficiat de prevederile legii privind 
recursul compensatoriu". O nouă dezinformare din partea celui care se face complice prin indolență și rea-voință 
motivată politic cu recidivistii recursului compensatoriu. În realitate, în situația în care nu ar fi existat așa-numita 
lege a recursului compensatoriu, cel cunoscut drept criminalul de la Mediaș ar fi fost liberat condiționat în luna 
Mai 2019, iar la termen în luna August 2021. O demonstrează fără echivoc dosarul de penitenciar al deținutului 
Rusu Marius, iar o simplă interogare a bazei de date demontează afirmațiile ministrului Toader”, transmite FSANP. 
„Legea recursului compensatoriu, intrată în vigoare la data de 19.10.2017, a obligat administrația Penitenciarului 
Deva să-l analizeze pe deținutul Rusu Marius în comisia de liberare condiționată în data de 23.10.2017, acesta 
beneficiind, la momentul primei evaluări, de scăderea din pedeapsă a unui număr de 372 de zile de închisoare ca 
urmare a aplicării legii susamintite. Această primă Comisie de liberare condiționată a hotărât, la acea 
dată, amânarea liberării deținutului Rusu Marius pentru o perioadă de 6 luni, din cauza naturii și gravității 
infracțiunii săvârșite, situației disciplinare și conduitei acestuia, urmând ca acesta să fie reanalizat, în data de 
03.05.2018, dată la care a și fost propus Judecătoriei Deva pentru liberare. Dacă nu ar fi existat legea recursului 
compensatoriu, criminalul de la Mediaș ar fi fost analizat în prima comisie de liberare condiționată a 
Penitenciarului Deva în luna Noiembrie 2018, iar în cea de-a doua comisie - dacă ar fi fost amânat pentru aceleași 
motive - în luna Mai 2019. Prin urmare, azi, Rusu Marius nu era in libertate, iar tânărul din Mediaș nu era ucis”, 
mai arată sindicaliștii din penitenciare. 
„Atragem atenția că, din cei peste 14.000 de beneficiari ai recursului compensatoriu de până la acest 
moment, peste 70% vor recidiva într-un orizont de timp de 1 - 3 ani de la momentul actual. Ceea ce înseamnă că, 
doar pentru primul an de aplicare, recursul compensatoriu va contribui la fenomenul infracționalității cu peste 
10.000 de recidiviști din promoția Toader”, se precuzează în comunicat. 
Totodată, FSANP mai spune că „având în vedere dimensiunea acestui dezastru pentru siguranța cetățenilor și 
repetatele încercări de dezinformare a opiniei publice reamintim ministrului Toader că infracțiunea constând 
în "comunicarea sau răspândirea, prin orice mijloace, de ştiri, date sau informaţii false ori de documente 
falsificate, cunoscând caracterul fals al acestora" este sancționată cu închisoare de la 1 la 5 ani”. 
(Sursa: Digi 24) 
 

 CCR dezbate pe 6 martie sesizarea la Legea care interzice referendumul odată cu europarlamentarele 
CCR va discutat pe 6 martie sesizarea depusă, joi, de preşedintele Klaus Iohannis în legătură cu modificarea legii 
care interzice organizarea referendumului la aceea dată cu desfăşurarea alegerilor europarlamentare. 
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Preşedintele Klaus Iohannis a sesizat, joi, Curtea Constituţională a României (CCR) în legătură cu modificarea legii 
care interzice organizarea referendumului la aceea dată cu desfăşurarea alegerilor europarlamentare, informează 
Administraţia Prezidenţială. 
Este vorba despre legea pentru modificarea şi completarea unor acte normative în materie electorală care a fost 
transmisă de Parlament pentru promulgarea de către preşedintele Klaus Iohannis la finalul lunii decembrie a 
anului trecut. 
Şeful statului susţine că argumentează, în sesizarea transmisă Curţii Constituţionale, că o asemenea normă 
legislativă care interzice organizarea unei consultări populare odată cu desfăşurarea alegerilor europarlamentare 
încalcă prevederile constituţionale. Preşedintele aminteşte că Legislativul a încercat de mai multe ori, prin 
proiecte de lege, să interzică organizarea referendumurilor la aceeaşi dată cu desfăşurarea alegerilor în PE, care 
au fost declarate neconstituţionale de către CCR 
„Autoritatea legiuitoare este liberă să opteze pentru orice soluţie legislativă în materie referendară, însă fără a 
interfera cu competenţele celorlalte autorităţi publice în acest domeniu, precum şi fără a le modifica statutul 
constituţional ori atribuţiile prevăzute în Legea fundamentală. Or, norma prin care se interzice organizarea de 
referendumuri la aceeaşi dată cu data desfăşurării alegerilor pentru Parlamentul European afectează norme şi 
principii constituţionale”, arată preşedintele Iohannis în sesizarea depusă la CCR. 
În legătură cu organizarea referendumului cu privire la probleme de interes naţional, acest drept este exclusiv al 
preşedintelui ţării, iar prevederile se găsesc în art. 80 din Constituţie. De asemenea, la art. 90 în Legea 
fundamentală este prevăzut că „Preşedintele României, după consultarea Parlamentului, poate cere poporului să-
şi exprime, prin referendum, voinţa cu privire la probleme de interes naţional”. 
Prin urmare, şeful statului invocă faptul că modificarea legislaţiei electorale încalcă mai multe decizii anterioare 
ale Curţii Constituţionale. 
Astfel, Iohannis reaminteşte că CCR a decis că: „referendumul se poate desfăşura oricând în cursul anului, dacă 
Parlamentul a fost consultat sau a aprobat propunerea de suspendare din funcţie a Preşedintelui României. 
Aşadar, potrivit Constituţiei, nu există nicio altă condiţie care să interzică organizarea şi desfăşurarea 
referendumului simultan cu alegerile prezidenţiale, parlamentare, locale sau alegerile pentru Parlamentul 
European ori într-un anumit interval de timp anterior sau posterior alegerilor menţionate. Ca atare, acolo unde 
legea nu distinge, nici interpretul nu poate să o facă. În consecinţă, condiţiile stabilite de legiuitor pentru 
desfăşurarea referendumului prin legea criticată adaugă la prevederile Constituţiei, ceea ce determină 
neconstituţionalitatea acestora.Art. 90 din Constituţie prevede: „Preşedintele României, după consultarea 
Parlamentului, poate cere poporului să-şi exprime, prin referendum, voinţa cu privire la probleme de interes 
naţional”. 
Totodată, în aceeaşi decizie din 2007, Curtea arată că „aceste exigenţe extraconstituţionale cuprinse în lege 
împiedică organizarea oricărui referendum, în condiţiile în care practic, în România, s-ar putea să se desfăşoare 
alegeri în fiecare an, ceea ce, aşa cum s-a arătat, contravine art. 2 alin. (1) din Constituţie. Mai mult, în condiţiile în 
care legea se referă la alegerile locale, fără a preciza dacă este vorba de alegeri generale sau parţiale, este 
cunoscut faptul că acestea din urmă pot avea loc în fiecare lună a anului. În consecinţă, suprimarea 
referendumului prin obstacole stabilite de lege reprezintă un alt argument pe care se întemeiază constatarea că 
pct. 1 al articolului unic din Legea pentru modificarea şi completarea Legii nr. 3/2000 privind organizarea şi 
desfăşurarea referendumului este neconstituţional”. 
În ceea ce priveşte referendumul privind demiterea Preşedintelui României, Constituţia spune, la articolul 95 alin. 
(3): „Dacă propunerea de suspendare este aprobată, în cel mult 30 de zile se organizează un referendum pentru 
demiterea Preşedintelui”. 
Astfel, după cum rezultă din decizia Curţii din anul 2007, acest tip de referendum poate să se desfăşoare oricând 
în cursul anului, dacă Parlamentul a aprobat propunerea de suspendare din funcţie a Preşedintelui României, 
„Curtea Constituţională reţinând că în Constituţie nu există nicio altă condiţie care să interzică organizarea şi 
desfăşurarea referendumului simultan cu alegerile prezidenţiale, parlamentare, locale sau alegerile pentru 
Parlamentul European ori într-un anumit interval de timp anterior sau posterior alegerilor menţionate”, potrivit 
sursei citate. 
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În acest sens modificările efectuate de Parlament la legea pentru modificarea şi completarea unor acte normative 
în materie electorală, încalcă deciziile CCR, cât şi Legea fundamentală. 
Referitor la referendumul privind revizuirea Constituţiei, Klaus Iohannis aminteşte de articolul 151 alin. (3) din 
Constituţie: „Revizuirea este definitivă după aprobarea ei prin referendum, organizat în cel mult 30 de zile de la 
data adoptării proiectului sau a propunerii de revizuire.” 
În acest sens, şeful statului argumentează că există decizie a CCR din anul 2017 care spune că: „pentru coerenţa 
procedurii este raţional ca aceeaşi autoritate care iniţiază organizarea referendumului să fie şi cea care stabileşte 
data şi obiectul referendumului”. 
Totodată, prin această decizie Curtea a statuat că: „în vederea asigurării unui mecanism procedural complet, care 
să confere eficacitate demersului legislativ de adoptare a legii de revizuire, incluzând şi reglementarea etapei 
finale a acestuia, Parlamentul este îndreptăţit să stabilească, printr-o lege distinctă, data referendumului, fixând 
astfel în timp momentul la care legea pe care a adoptat-o va fi supusă aprobării populare”. 
Prin urmare, arată şeful statului în sesizare, „diferenţierea realizată de Legea nr. 3/2000 în privinţa celor trei tipuri 
ale referendumului în legătură cu data referendumului se raportează în mod direct la competenţa autorităţii 
îndreptăţite să declanşeze un anume tip de referendum”. 
Klaus Iohannis aminteşte şi de o decizie din 2018 prin care Curtea a stabilit că: „în virtutea rolului constituţional al 
fiecărei autorităţi în declanşarea diverselor tipuri de referendum, stabilirea datei la care acesta urmează să aibă 
loc se face în mod diferenţiat, prin acte specifice fiecărei autorităţi, respectiv prin decret al Preşedintelui 
României, în ce priveşte referendumul asupra unor probleme de interes naţional, prin hotărâre a Parlamentului, 
în situaţia demiterii Preşedintelui României, şi prin lege, în cazul revizuirii Legii fundamentale”. 
În ceea ce priveşte organizarea referendumului local, articolul 120 din Constituţie prevede că: „Administraţia 
publică din unităţile administrativ-teritoriale se întemeiază pe principiile descentralizării, autonomiei locale şi 
deconcentrării serviciilor publice.” 
Iohannis aminteşte şi de legea 251/2001 care reglementează principiul de consultare a cetăţenilor în soluţionarea 
problemelor locale de interes deosebit 
Dispoziţiile acestei legi pevăd că „autorităţile prin intermediul cărora se exercită autonomia locală (s.n.) - nu aduc 
atingere posibilităţii de a recurge la consultarea locuitorilor prin referendum sau prin orice altă formă de 
participare directă a cetăţenilor la treburile publice, în condiţiile legii.” 
Astfel, legea nu prevede înţelesul sintagmei „probleme locale de interes deosebit”, lăsând la aprecierea fiecărei 
autorităţi locale sfera problemelor ce pot fi supuse consultării cetăţenilor, ca o expresie a principiului autonomiei 
locale. Prin urmare, dreptul şi capacitatea efectivă de a soluţiona şi de a gestiona, în numele şi în interesul 
colectivităţilor locale treburile publice aparţine autorităţilor administraţiei publice locale. 
„De aceea, în virtutea acestui principiu constituţional, competenţa stabilirii datei referendumului local nu poate 
aparţine decât autorităţii locale respective”, conchide preşedintele Iohannis în sesizarea formulată, joi, la Curtea 
Constituţională. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Viorica Dăncilă s-a ținut de cuvânt: Ce a înființat, prin Ordonanță 
Guvernul a aprobat joi, printr-o ordonanţă, înfiinţarea Orchestrei Uniunii Europene, potrivit unui comunicat al 
Ministerului Culturii şi Identităţii Naţionale. 
"Guvernul României a adoptat în şedinţa de joi, 17 ianuarie a.c., o Ordonanţă privind reglementarea unor măsuri 
fiscal-bugetare care include organizarea şi desfăşurarea proiectului cultural Orchestra Uniunii Europene", se arată 
în comunicatul MCIN.  
"La propunerea doamnei prim-ministru, Viorica Dăncilă, Guvernul României, prin Ministerul Culturii şi Identităţii 
Naţionale, a decis înfiinţarea Orchestrei Uniunii Europene, reprezentativă atât pentru întregul spaţiu european, 
cât şi pentru România, putând face cunoscute valorile noastre comune peste tot în lume. Cele mai mari talente 
ale fiecărui stat în parte vor promova bogăţia moştenirii culturale comune, ţările Uniunii Europene fiind legate 
atât de o istorie, cât şi de un sentiment de apartenenţă la un spaţiu cultural comun", a declarat ministrul Culturii, 
Daniel Breaz, citat în comunicat. 
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MCIN, în calitate de coordonator şi finanţator al proiectului, va asigura spaţiile necesare pentru pregătirea şi 
desfăşurarea concertelor şi spectacolelor orchestrei.  
România exercită, timp de şase luni, de la data de 1 ianuarie 2019, Preşedinţia rotativă a Consiliului Uniunii 
Europene. În acest context, în prezenţa liderilor europeni, muzicieni din toate ţările membre ale Uniunii Europene 
au concertat pentru prima dată într-o astfel de formulă, în coordonarea maestrului Ion Marin, pe scena Ateneului 
Român, la evenimentul organizat în 10 ianuarie sub înaltul patronaj al Guvernului României. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 

 Leul se prăbuşeşte în raport cu euro. Cursul de schimb leu/euro a atins un nou maxim istoric 
Cursul de schimb leu/euro a atins joi un nou maxim istoric, de 4,6890 lei, ca urmare a unei creşteri de 0,13% faţă 
de miercuri, arată datele afişate de Banca Naţională a României (BNR). Aceasta este a treia zi de creştere 
consecutivă, continuând tendinţa de săptămâna trecută. 
Cursul leu/euro a atins miercuri un nou maxim istoric, de 4,6830 lei, ca urmare a unei creşteri de 0,02% faţă de 
marţi, în condiţiile în care marţi urcase la un alt nou maxim istoric, de 4,6822 lei, ca urmare a unei creşteri de 
0,11% faţă de luni. 
Moneda europeană a revenit pe apreciere în faţa leului, marţi, după ce a scăzut luni cu 0,02%, la 4,6771 lei, 
inversând uşor trendul zilelor precedente. 
Cursul de schimb pentru euro a atins pentru prima dată nivelul de peste 4,67 lei miercuri 9 ianuarie, fiind stabilit 
la 4,6722 lei, o creştere de 0,11% faţă de ziua precedentă. De asemenea, joi 10 ianuarie, acest curs a fost stabilit 
la 4,6764 lei, o creştere de 0,09% faţă de miercuri. În plus, cursul valutar leu/euro a fost stabilit vineri la 4,6782 
lei, o creştere de 0,04% faţă de joi. 
Cursul de schimb leu/dolar, care în România este stabilit prin paritate cu euro, a urcat joi cu 0,15% faţă de 
miercuri, la 4,1126 lei, aceasta fiind a patra zi de creştere. Miercuri, acest curs a trecut peste pragul de 4,1 lei, 
după aproape trei săptămâni sub acest nivel. 
În schimb, cursul valutar pentru francul elveţian a fost stabilit joi la 4,1453 lei, în scădere de la 4,1555 lei miercuri, 
inversând tendinţa ultimelor trei zile. 
Gramul de aur a fost stabilit joi la 171,1534 lei, în creştere de la 170,2727 lei miercuri. Un nivel mai ridicat de atât, 
respectiv de 174,8019 lei, a fost stabilit la data de 21 aprilie 2017, astfel că a atins un nou maxim al ultimelor 
aproape 21 de luni. 
Cursul afişat pe BNR este calculat pe baza tranzacţiilor interbancare. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Valoarea coşului minim: 2.100 lei/lună pentru cei de la sat / Suma calculată pentru cei din mediul urban 
Pentru un trai rezonabil, valoarea coşumului minim lunar al unei familii a fost stabilită la 2.100 de lei, dacă 
locuieşte în mediul rural, şi la 2.600 de lei, dacă locuieşte la oraş, stabileşte o decizie a Comisiei de Insolvenţă la 
Nivel Central (CINC). 
Atât poate cheltui o familie cu doi adulţi şi doi copii, dintre care unul sub 14 ani, în caz de insolvenţă, potrivit 
Deciziei nr. 7/2018 a CINC, care a intrat în vigoare de miercuri, 16 ianuarie. 
Valoarea coşului minim lunar de consum diferenţiat pentru datornicul din oraş şi familia acestuia în procedura de 
insolvenţă pe bază de plan de rambursare a datoriilor sau procedura simplificată de insolvenţă este de: 797 de lei 
pentru fiecare adult; 587 de lei pentru fiecare copil cu vârsta de peste 14 ani; 419 lei pentru fiecare copil cu vârsta 
de până la 14 ani. 
În aceeaşi situaţie, valorile sunt mai mici pentru cei din mediul rural, respectiv de: 644 de lei pentru fiecare adult; 
473 de lei pentru fiecare copil cu vârsta de peste 14 ani; 339 de lei pentru fiecare copil cu vârsta de până la 14 ani. 
La calcularea acestor sume CINC a luat în calcul sumele şi cheltuielile oferite de Institutul de Cercetare a Calităţii 
Vieţii (ICCV), nu cele oferite de Institutul Naţional de Statistică (INS), cea din urmă stabilind valori mai mici. 
Statistica a calculat un coş minim lunar pentru o familie de la oraş de 2.299 de lei, iar pentru una din mediul rural 
de aproape 1.494 de lei. 
„Valoarea coşului minim lunar de consum reprezintă pragul minim sub care nu pot fi stabilite cheltuielile pentru 
asigurarea unui nivel de trai rezonabil. Această valoare reprezintă suma de bani din veniturile debitorului care nu 
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poate fi oprită pentru plata datoriilor, deoarece îi este necesară pentru acoperirea cheltuielilor indispensabile 
asigurării traiului zilnic pentru sine şi familia sa. Valoarea coşului minim lunar de consum se stabileşte diferenţiat 
pentru procedura de insolvenţă pe bază de plan de rambursare a datoriilor/procedura simplificată de insolvenţă şi 
procedura judiciară de insolvenţă prin lichidare de active. Valoarea coşului minim lunar de consum este minimul 
necesar pentru asigurarea respectării drepturilor, libertăţilor fundamentale şi demnităţii umane ale debitorului şi 
ale persoanelor cărora acesta le asigură ori le datorează, în condiţiile legii, întreţinere în mod curent”, prevede 
Decizia nr. 7/2018 a CINC. 
În plus, structura şi componenţa familiei debitorului se stabilesc prin includerea în aceasta a persoanelor cărora 
debitorul le are în întreţinere în mod curent şi a persoanelor care convieţuiesc cu debitorul sau care contribuie la 
prestarea întreţinerii, conform actului normativ citat. 
„Valoarea coşului minim lunar de consum pentru debitorul aflat în procedura judiciară de insolvenţă prin lichidare 
de active este egală, indiferent dacă trăieşte în mediul urban sau rural, cu valoarea salariului minim brut pe 
economie aşa cum este prevăzut de legislaţia în vigoare pentru orice persoană angajată conform prevederilor 
Codului muncii în funcţie de vechime sau nivelul studiilor realizate”, precizează Decizia nr. 7/2018 a CINC. 
Acest coş minim poate fi suplimentat, astfel încât să îi fie asigurate debitorului toate cheltuielile necesare pentru: 
nevoile locative (utilităţi şi servicii); necesităţile alimentare; necesităţile medicale; învăţământ şi instruire, inclusiv 
pentru cursuri de recalificare; transport către locul de muncă, instituţii de învăţământ şi medicale; îmbrăcăminte 
şi oricare alte cheltuieli necesare pentru traiul rezonabil; asigurările obligatorii; amenzi; obligaţiile legale sau 
convenţionale de întreţinere, ultimele neputând depăşi un prag de cinci salarii medii pe an. 
De asemenea, actul normativ citat subliniază că aceste sume în plus nu pot fi eşalonate sau reduse, ci adăugate 
valorii coşului minim lunar de consum. 
CINC a stabilit valorile cheltuielilor din cadrul coşului minim lunar de consum pentru familiile din mediul urban şi 
rural ţinând cont de rata inflaţiei şi salariul minim pe economie prevăzut de la 1 ianuarie 2019. 
„Pentru stabilirea nivelului de trai rezonabil se utilizează valoarea coşului minim lunar de consum stabilită de 
către Comisia de Insolvenţă la Nivel Central pe baza studiului realizat de către grupul de lucru pentru elaborarea 
criteriilor generale pentru stabilirea nivelului de trai rezonabil, constituit din reprezentanţi ai: Ministerului Muncii 
şi Justiţiei Sociale, Institutului Naţional de Cercetări Economice «Costin C. Kiriţescu» al Academiei Române, 
Comisiei Naţionale de Prognoză, Institutului Naţional de Cercetare Ştiinţifică în Domeniul Muncii şi Protecţiei 
Sociale, Institutului de Cercetări pentru Calitatea Vieţii al Academiei Române, Institutului Naţional de Statistică şi 
Autorităţii Naţionale pentru Protecţia Consumatorilor”, menţionează Decizia nr. 7/2018 a CINC. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 România și Estonia, cea mai ridicată rată anuală a inflației din UE, în luna decembrie 
Rata anuală a inflaţiei a scăzut în decembrie la 1,6% în zona euro şi la 1,7% în Uniunea Europeană, de la 1,9% şi, 
respectiv, 2% luna precedentă, iar Estonia şi România au înregistrat cele mai ridicate rate ale inflaţiei din UE, arată 
datele publicate joi de Oficiul European de Statistică (Eurostat). 
Cifra furnizată de Eurostat este similară cu estimările analiştilor dar este sub ţinta avută în vedere de Banca 
Centrală Europeană. Obiectivul BCE este să menţină creşterea preţurilor în apropiere de 2%, nivel considerat 
benefic pentru activitatea economică, scrie Agerpres. 
Cele mai ridicate rate anuale ale inflaţiei din UE au fost înregistrate luna trecută în Estonia (3,3%), România (3%) şi 
Ungaria (2,8%), iar cele mai scăzute în Grecia şi Portugalia (ambele cu 0,6%). 
Comparativ cu noiembrie 2018, inflaţia anuală a scăzut în 22 state membre ale UE (inclusiv în România), a rămas 
stabilă în trei şi a crescut în trei ţări. 
În cazul zonei euro, cel mai semnificativ impact asupra creşterii anuale a preţurilor l-au avut preţurile la servicii 
(0,58 puncte procentuale), urmate de preţurile la energie (0,53 puncte procentuale) şi de cele la alimente, alcool 
şi ţigări (0,34 puncte procentuale). 
În schimb, inflaţia de bază (core inflation), adică ceea ce rămâne după ce sunt eliminate preţurile pentru bunuri 
volatile, precum energia şi alimentele, a rămas stabilă în zona euro, la 1,1% în decembrie. 
În ceea ce priveşte România, datele publicate în această săptămână de Institutul Naţional de Statistică (INS) arată 
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că rata anuală a inflaţiei a scăzut uşor, la 3,3%, în luna decembrie a anului trecut, de la 3,4% în noiembrie. Rata 
anuală a inflaţiei se situează astfel, sub prognoza Băncii Naţionale a României anunţată pentru 2018, de 3,5%. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 Ce spune Eurostat despre numărul medicilor generalişti raportat la populaţie, în România 
Grecia, Bulgaria, Slovenia, Letonia, Spania, Marea Britanie şi România sunt statele din Uniunea Europeană care în 
2016 aveau cel mai mic număr de medici generalişti raportat la populaţie, arată datele publicate joi de Oficiul 
European de Statistică (Eurostat). 
România se află printre statele din UE cu cel mai mic număr de medici generalişti raportat la populaţieFoto: 
GettyImages 
În majoritatea statelor membre, în 2016 existau între 60 şi 120 de medici generalişti la suta de mii de locuitori. 
Două ţări au raportat peste 160 de medici generalişti la suta de mii de locuitori: Portugal (253) şi Irlanda (179). 
Acestea sunt urmate de Austria, Olanda şi Franţa, unde erau între 150 şi 160 de medici generalişti la suta de mii 
de locuitori. 
La polul opus, cel mai mic număr de medici generalişti raportat la suta de mii de locuitori se află în Grecia (42), 
Bulgaria (64), Slovenia (68), Letonia (72), Spania (75), Marea Britanie (76) şi România (77). 
Anual, mii de medici români aleg să muncească în spitalele de peste graniță. 
(Sursa: Digi 24) 
 

 Tel Drum a dat in judecata CJ Teleorman si cere inapoi insula Belina si Bratul Pavel 
Societatea Tel Drum a dat in judecata Consiliul Judetean Teleorman si cere suspendarea hotararii prin care insula 
Belina si Bratul Pavel au revenit in administrarea Apelor Romane. 
Cazul a fost deschis pe 9 ianuarie la Tribunalul Teleorman si are primul termen de judecata pe 23 ianuarie, potrivit 
portalului instantelor. 
Decizia de a deschide procesul vine dupa ce, la sfarsitul lunii noiembrie 2018, CJ Teleorman a adoptat un proiect 
de hotarare prin care Insula Belina si Bratul Pavel au trecut din nou in administrarea statului, dupa cinci ani in care 
s-au aflat in inchirierea Tel Drum. 
Presedintele CJ Teleorman, Danut Cristescu, a spus pentru publicatia "Liber in Teleorman" ca nu prea "a 
aprofundat" despre ce este vorba in acest caz. 
Seful CJ Teleorman: Nu cunosc 
"Pai motivul nu-l cunosc prea bine, au facut o plangere prealabila, prin care au solicitat suspendarea hotararii 
Consiliului Judetean Teleorman prin care noi am dat inapoi Insula Belina catre Administratia Apelor Romane. Ei 
invoca mai multe motive, in cererea de chemare in judecata. Nu am aprofudat prea bine cererea aia, ca e recenta. 
Dar din ce am vazut, se refera la contracte, in principiu. 
Ca acele contracte sunt pentru o perioada de 7 ani de zile, ca la momentul respectiv s-a licitat, cam astea sunt 
motivele. Dar n-am aprofundat in totalitate cererea de chemare in judecata, pentru ca ea a venit zilele astea, ieri 
sau alaltaieri. E interesant, dar acum sa vedem ce va zice instanta. Noi consideram ca hotararea pe care am dat-o 
e perfect legala", a declarat Danut Cristescu. 
Potrivit deciziei date de CJ Teleorman in noimebrie 2018, returnarea celor doua obiective se face in baza aceleiasi 
HG din 17 decembrie 2013, semnata de Victor Ponta, premier la acea vreme, si asumata de vicepremierul Liviu 
Dragnea, in prezent presedinte al Camerei Deputatilor. 
Cele doua obiective au fost trecute in domeniul public al judetului Teleorman si in administrarea Consiliului 
Judetean Teleorman "in vederea reabilitarii si valorificarii cadrului natural al zonei Dunarii - Belina-Bratul Pavel". 
Potrivit articolului 3 al actului normativ, in cazul nefinalizarii investitiei in termen de 5 ani de la transmiterea 
partilor de imobile, acestea revin in domeniul public al statului si in administrarea Administratiei Nationale Apele 
Romane. 
Ancheta DNA 
Modul in care insula Belina si Bratul Pavel au ajuns la societatea Tel Drum a fost investigat de DNA. 
In iunie 2018, procurorii au dispus trimiterea in judecata a fostului premier Sevil Shhaideh, actual consilier al 
premierului Viorica Dancila, fiind acuzata de abuz in serviciu comis in perioada in care a fost secretar de stat in 
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cadrul Ministerul Dezvoltarii Regionale si Administratiei Publice (MDRAP). 
In acelasi dosar vor fi judecate alte patru persoane, intre care un director din MDRAP si fostul presedinte al 
Consiliului Judetean Teleorman Adrian Ionut Gadea. 
In cazul ministrului Rovana Plumb, procurorii au solicitat incuviintare pentru inceperea urmaririi penale pentru 
abuz in serviciu, cerere respinsa de catre Parlament, astfel ca s-a dispus clasarea. 
(Sursa: ziare.com) 
 

 Papa Francisc va vizita Catedrala Mântuirii Neamului. Patriarhia a anunţat DATA 
Papa Francisc va vizita Catedrala Mântuirii Neamului probabil în data de 31 mai, a declarat, pentru MEDIAFAX, 
purtătorul de cuvânt al Patriarhiei Române, Vasile Bănescu, precizând că publicul va avea acces la eveniment. 
Papa Francisc şi Patriarhul Daniel vor rosti rugăciuni şi cuvântări. 
 “Este o certitudine întâlnirea Papei cu Patriarhul Daniel. Există deja discuţii care se poartă între Episcopia 
Romano-Catolică şi Patriarhie. Biserica Română nu este coorganizator, noi nu avem nicio implicare în organizarea 
acestei vizite. Vom fi gazdele acestei întâlniri care va avea loc la Palatul Patriarhiei. (...) Da, în data de 31 mai. (...) 
Asta se va întâmpla într-o singură zi, probabil, în prima zi a vizitei întrucât am înţeles că, ulterior, va pleca din 
Bucureşti. (...) Programul vizitei se configurează acum, nu a fost comunicat. Prin martie ni se va comunica şi 
nouă”, a declarat, pentru MEDIAFAX, purtătorul de cuvânt al Patriarhiei Române, Vasile Bănescu. 
Vasile Bănescu spune că Papa Francisc se va întâlni cu Patriarhul Daniel la Palatul Patriarhiei, în sala în care a fost 
primit în anul 1999 şi Papa Ioan Paul al II-lea, iar ulterior vor merge la Catedrala Naţională. 
“La dorinţa Papei Francisc de a vizita noua catedrală se va merge acolo unde evident va fi acces public, iar cei doi 
(n.r - Papa Francisc şi Patriarhul Daniel) vor avea un cuvânt, se va rosti rugăciuni, se va cânta. Programul nu e 
definitivat, dar acestea sunt reperele generale”, a explicat Vasile Bănescu. 
Purtătorul de cuvânt al Patriarhiei Române spune că în funcţie de numărul de persoane care vor veni vor decide 
dacă să monteze monitoare în afara Catedralei. 
“Deocamdată nu am primit din partea Bisericii Româno-Catolice numărul oaspeţilor pe care ei îi pot convoca, dar 
accesul va fi public şi câtă lume va încăpea în Catedrală va intra. Cine nu găseşte loc va rămâne afară, vor fi ecrane 
pe care se va difuza întâlnirea”, a mai precizat purtătorul de cuvânt al Patriarhiei Române. 
Administraţia Prezidenţială a anunţat că Sanctitatea Sa Papa Francisc va întreprinde o Vizită Apostolică în 
România în perioada 31 mai – 2 iunie 2019. Sanctitatea Sa va vizita oraşele Bucureşti, Iaşi şi Blaj şi Sanctuarul 
marian de la Şumuleu Ciuc. Prima vizită într-o ţară majoritar ortodoxă şi singura în România a liderului Bisericii 
Catolice a avut loc în perioada 7-9 mai 1999. Atunci, papa Ioan Paul al II-lea a vizitat România la invitaţia 
Patriarhului Teoctist. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Reuniunile de lucru europene au început la București 
Reuniunile de lucru din cadrul preşedinţiei române la Consiliul Uniunii Europene au debutat azi la Bucureşti. 
Directorii politici din domeniul apărării au discutat priorităţile în materie de securitate europeană. 
La sfârşitul lunii va fi rândul miniştrilor Apărării. 
Reuniunea va fi condusă de Înaltul Reprezentant al Uniunii Europene pentru afaceri externe şi politică de 
securitate, Federica Mogherini şi va beneficia şi de participarea Secretarului general al NATO Jens Stoltenberg. 
Tot azi a avut loc şi reuniunea directorilor privind schimbările climatice. 
(Sursa: stiri.tvr.ro) 
 

 Guvernele UE pregătesc măsuri de urgenţă în cazul unui Brexit haotic. Franţa a activat planul de rezervă 
pentru acest scenariu 
Ţările membre ale Uniunii Europene cheltuiesc zeci de milioane de euro, suplimentează personalul vamal şi emit 
decrete de urgenţă pentru a face faţă posibilităţii tot mai probabile a producerii unui Brexit fără un acord, 
informează agenţia The Associated Press şi postul BBC News. 
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Capitalele europene se pregătesc să reglementeze situaţia cetăţenilor britanici care locuiesc şi muncesc în spaţiul 
Uniunii Europene şi care după Brexit nu vor mai beneficia de drept de şedere şi speră că Marea Britanie face la fel 
în cazul propriilor cetăţeni. 
Londra a anunţat că cetăţenii UE vor putea rămâne temproar în Marea Britanie chiar şi în cazul unui Brexit fără 
acord. 
Portugalia a anunţat că va crea linii speciale de aşteptare la aeroporturi pentru cetăţenii britanici, în condiţiile în 
care un număr mare de turişti din Regatul Unit vizitează anual Portugalia. 
La Berlin, parlamentarii germani au dezbătut joi un proiect de lege ce are drept scop să prevină problemele 
birocratice ce ar putea apărea în cazul unui Brexit fără acord, iar autorităţile olandeze caută să suplimenteze 
numărul veterinarilor care se ocupă de verificarea importurilor de animale vii, inclusiv prin angajarea de veterinari 
din estul şi sudul Europei. 
Prim-ministrul francez Edouard Philippe a anunţat joi că scenariul ieşirii Marii Britanii din UE fără un acord pare 
"tot mai puţin improbabil", astfel că Franţa a activat planul de rezervă pentru a se pregăti în cazul în care se va 
întâmplă acest lucru. 
Parisul va aloca aproximativ 50 de milioane de euro pentru pregătirea porturilor şi aeroporturilor franceze, după 
ce Camera Comunelor de la Londra a respins recent Acordul Brexit negociate de Guvernul britanic cu Uniunea 
Europeană. 
Premierul francez a afirmat că va trebui dată o lege care să asigure un cadru legal pentru un Brexit fără un acord. 
Cea mai mare parte a fondurilor alocate de Paris vor merge către sporirea securităţii la aeroporturi şi Eurotunnel, 
tunelul de sub Canalul Mânecii. În aceste condiţii, urmează să fie angajaţi sute de noi ofiţeri vamali. 
La rândul ei, Marea Britanie a alocat câteva miliarde de lire sterline şi a suplimentat numărul funcţionarilor publici 
în încercarea de atenua efectele negative ale unui posibil Brexit fără un acord. 
"Considerăm acest lucru foarte serios acum că posibilitatea unui Brexit fără un acord devine din ce în ce mai 
posibilă după noaptea de marţi", a declarat Margaritis Schinas, purtătorul de cuvânt al Comisiei Europene. 
Un oficial UE urmează să efectueze vizite în toate ţările membre pentru a ajuta la coordonarea planurilor de 
rezervă în caz Brexit fără un acord. 
Cele mai afectate de un astfel de rezultat ar fi ţările UE care au legături comerciale strânse cu Marea Britanie, 
printre care Irlanda, Olanda şi Germania. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Parlamentul European a adoptat regulamentul care prevede taierea fondurilor UE pentru statele care nu 
respecta statul de drept 
Parlamentul European a votat, joi, raportul referitor la inghetarea fondurilor europene in cazul tarilor membre 
care nu respecta statul de drept si, la cererea unuia dintre initiatori, a fost retrimis la comisia de specialitate 
pentru negocierile urmatoare. 
Votul privind protectia bugetului UE s-a dat joi la pranz, in plenul de la Strasbourg. 
Deputatii europeni urmeaza sa inceapa negocierile cu privire la formularea finala a regulamentului cu ministrii UE, 
care nu si-au adoptat inca pozitia, votul final fiind dat in Consiliu. 
Europarlamentarul finlandez Petri Sarvamaa (PPE), unul dintre raportori si vicepresedinte al comisiei pentru 
bugete, a precizat ca este nevoie de modificarea regulamentului in vederea protejarii bugetului UE, argumentand 
ca "subminarea democratiei deschide calea pentru subrezirea altor elemente democratice ale statului". 
"Acest regulament are temeiul legal in regulamentul financiar, art. 3 alin. 22, nu in art .7 din Tratat. Este vorba 
despre apararea bugetului UE impotriva unor deficiente generalizate", a mai explicat el, precizand ca, in cazul 
adoptarii raportului si a propunerii de modificare a regulamentului, "vor fi aceleasi consecinte bugetare pentru 
fiecare stat membru" in care se constata incalcari ale democratiei. 
Un amendament care se referea la evaziunea fiscala si prin care se propunea stergerea unor cuvinte si precizarea 
"concurenta fiscala tine de competenta statelor membre" a fost respins prin vot. 
Dupa votul pe amendamente, unele fiind respinse si altele acceptate, s-a trecut la votul pe intregul raport, care a 
trecut cu 397 voturi pentru si 158 impotriva. 
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Împreună vom fi mai puternici                         

 
Cel de-al doilea raportor, Eider Gardiazabal Rubial (S&D), le-a multumit colegilor "pentru acest mare sprijin 
acordat" si a propus retrimiterea la comisia de resort pentru negocierile urmatoare, invocand regula 59 a), ceea 
ce a fost acceptat de plen. 
Prin aceasta initiativa, dezbatuta miercuri seara, Uniunea Europeana isi doreste sa limiteze sau chiar sa inghete 
finantarea in cazul tarilor membre in care exista deficiente generalizate in aceea ce priveste statul de drept. 
In timpul dezbaterilor, comisarul european pentru buget Gunther Oettinger a declarat: "In cazul fiecarui stat 
trebuie sa ne asiguram ca judecatorii, curtile de justitie sunt impartiale. Din punct de vedere al managementului 
banilor, sa fie eficient". 
"Articolul 7 din Tratatul UE nu este o chestiune de sanctionare, ci una de protejare a banilor Uniunii Europene. 
Trebuie sa avem un mecanism cu masuri potrivite care va sanctiona deficientele generalizate in ceea ce priveste 
statul de drept in statele membre. Trebuie sa fie proportional cu gravitatea abaterii. (...) 
Totul trebuie sa fie limpede, sa nu existe zone gri. Trebuie sa existe si flexibilitate, pentru a avea instrumente 
pentru situatii neprevazute. Mecanismul statului de drept este o piatra de hotar pentru planul financiar 2021 - 
2027", a mai spus acesta. 
Comisarul Oettinger a asigurat ca, in ceea ce priveste aplicarea acestui regulament, vor fi primite informatii de la 
Curtea Europeana si alte institutii europene. 
Ce a decis PE 
Conform proiectului de lege adoptat de deputatii europeni, guvernele care intervin in instante sau nu reusesc sa 
combata frauda si coruptia vor risca suspendarea fondurilor UE, precizeaza PE. 
Comisia UE, asistata de experti independenti, va avea sarcina de a identifica "deficiente generalizate in ceea ce 
priveste statul de drept" si de a decide masuri care ar putea include suspendarea platilor din bugetul UE sau 
reducerea prefinantarii. 
Decizia Comisiei va fi pusa in aplicare numai dupa aprobarea Parlamentului si a Consiliului. Odata ce statul 
membru remediaza deficitele identificate de Comisia Europeana, Parlamentul si ministrii UE pot debloca 
fondurile, informeaza PE. 
Comisia Europeana poate stabili ca statul de drept este amenintat daca sunt subminate una sau mai multe dintre 
urmatoarele: 

 buna functionare a autoritatilor care implementeaza bugetul UE; 
 buna functionare a autoritatilor care efectueaza controlul financiar; 
 investigarea adecvata a fraudei - inclusiv frauda fiscala -, coruptia sau alte incalcari care afecteaza 

executia bugetului UE; 
 control judiciar eficient de catre instantele independente; 
 recuperarea fondurilor platite in mod necuvenit; 
 prevenirea si sanctionarea evaziunii fiscale; 
 cooperarea cu Oficiul European de Lupta Antifrauda si, daca este cazul, cu Parchetul European. 
  

Pentru a asista Comisia va fi stabilit un grup de experti independenti in domeniul dreptului constitutional si 
financiar, compus dintr-un expert numit de parlamentul national al fiecarui stat membru si cinci experti numiti de 
Parlamentul European. Grupul va evalua situatia in toate statele membre, anual, si va publica un rezumat al 
concluziilor sale, mai informeaza PE. 
Comisia va putea sa ia anumite masuri, cum ar fi suspendarea angajamentelor, intreruperea termenelor de 
plata,reducerea prefinantarii si suspendarea platilor. 
Conform proiectului adoptat azi, Comisia va prezenta o propunere Parlamentului si ministrilor UE de a transfera o 
suma care sa corespunda valorii masurilor propuse in rezerva bugetara. Decizia va intra in vigoare dupa patru 
saptamani, cu exceptia cazului in care Parlamentul, hotarand cu majoritate de voturi exprimate, sau Consiliul, 
hotarand cu majoritate calificata (astfel incat niciun stat membru sa nu poata bloca o decizie), o modifica sau o 
resping. Odata ce Comisia Europeana stabileste ca deficientele au fost remediate, suma blocata ar fi deblocata 
folosind aceeasi procedura. 
(Sursa: ziare.com) 
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